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Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

„Kapuzárási pánik, avagy állami milliárdok fogják az MSZP vállalkozói tagozata vol t
elnökének, nemzeti érdekeinket súlyosan sért ő magán beruházását finanszírozni?” címme l
a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Bajnai Gordon miniszterelnö k
úrhoz .

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

A Tokaji Borvidék hazánk egyik egyedülálló és különleges értéke . A több száz éve
folyamatosan létező kivételes természeti adottságok és az itt élő emberek földhasználat i
módjának, a sző lőtermesztésnek egy rendkívüli harmóniáját ismerte el az UNESCO, amiko r
2002-ben a Tokaji Borvidéket Kultúrtájként, különálló magterülettel és az ezt övező egységes
védőzónával (puffer terület) a Világörökség részének nyilvánította . Ekkor Magyarország
kötelezettséget vállalt, hogy a kultúrtáj értékeit meg őrzi és megvédi . A kormány
mulasztása (ennek révén az Öné is) következtében az ezt szolgáló törvény mind a mai napig
nem született meg .

A világörökségi törvény hiányából adódóan ma, az UNESCO által a világörökség részeként
nyilvántartott Tokaji Borvidéket több környezetpusztító nagyberuházás fenyegeti . A
borvidék kapujában tervezett szalmatüzelésű hőerőmű ügyében jelenleg eljárást folytat a z
UNESCO Világörökségi Bizottsága, amely 2009 . évi Sevilla-i ülésén azt kérte a magyar
kormánytól, hogy vizsgálják felül, és jelentősen változtassák meg a tervezett szerencsi
erőmű kialakítását, valamint küszöböljék ki a kultúrtáj értékeit veszélyeztető és a
világörökségi helyszín integritását érintő negatív hatásokat . Az ügy megoldásáról a
kormánynak a következő jelentését 2011 . február 1-ig kell benyújtania elfogadásra az
UNESCO Világörökségi Bizottságához. A probléma megoldása érdekében a Kulturáli s
Örökségvédelmi Hivatal (Oktatási és Kulturális Minisztérium) által készített „világörökségi
szempontú hatástanulmány” az erőmű megépítését, a világörökségi értékeket veszélyeztető
beruházásként értékeli, és kimondja, hogy annak új helyszínt lenne szerencsés találni .

A beruházás eddig a finanszírozás megoldatlansága miatt nem valósult meg . A vállalkozó, -a z
MSZP Vállalkozói Tagozatának korábbi elnöke- a piacon működő bankokkal nem tudta
megfinanszíroztatni az erőművet, mert az számos ponton -gazdaságossági é s
környezetvédelmi szempontokból- nem állja meg a helyét . Ráadásul lakossági, borászi



tiltakozással is számolni kell . Nem tudta megfinanszíroztatni az állami tulajdonú, de a piac i
szempontok alapján működő Magyar Villamosipari Rt-vel sem. A „vállalkozó” ekkor a régi ,
korábban is már bevált receptjéhez folyamodott . Az állammal kívánja megfinanszíroztatn i
magán beruházását . Itt már „mint kés a vajban” haladt, és a gazdasági miniszte r
jóváhagyását követően az MFB kötelező érvényű finanszírozási ajánlatot adott a szerencs i
erőmű megvalósulása érdekében, a kétes hírű szocialista vállalkozó, Hujber Ottó cégének .

Ez úton hívom fel a figyelmét arra, hogy a tervezett beruházás súlyosan sérti a
világörökség meg őrzése érdekében tett nemzetközi kötelezettség-vállalásainkat, ez álta l
nemzeti érdekeinket . Ez az eljárás egy későbbi, - minden bizonnyal bekövetkező -
felülvizsgálat alkalmával, semmi esetben sem tekinthető jó szándékúnak és nem maradhat
következmények nélkül sem .

Különösen aggályosnak tartom, —hogy korábba megfogalmazott szándékait meghazudtolva -
úgy kerül(het) sor a beruházás állami forrású finanszírozására, hogy annak
következményeiért, a Tokaj-hegyaljai világörökségi cím esetleges elvesztéséért már a
következő kormányzatnak kelljen viselni a nemzetközi és hazai következményeket .

Kérem és elvárom intézkedését, hazánk nemzeti érdekeit súlyosan sért ő kormányzati lépé s
minél előbbi felülvizsgálata érdekében.

Mindezek alapján tisztelettel kérdezem :

• Miért finanszírozza az állami tulajdonú bank, az MSZP vállalkozói tagozata vol t
elnökének, nemzeti érdekeinket súlyosan sértőmagán beruházását ?

Kérem, hogy válaszát az Országgy űlés ülésén kívül, amennyiben lehetséges elektroniku s
formában is - írásban szíveskedjen megadni .
(Elektronikus címem : ervin .demeter@parlament.hu)

Budapest, 2010 . március 10 .

Tisztelettel :

Demeter
országgyűlési képviselő
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